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Klima-, Energi- og Bygningsudvalget har i brev af 13. marts 2013 stillet mig følgende 
spørgsmål 117 alm. del, stillet efter ønske fra Lars Christian Lilleholt (V), som jeg 
hermed skal besvare.

Spørgsmål 117

"Vil ministeren redegøre for, hvordan de omfattende omkostninger til udskillelse af 
CO2 fra kraftværkernes røggas skal finansieres, og hvad dette betyder for 
forbrugernes og virksomhedernes elpriser, jf. ’Serviceeftersynet af vilkårene for 
kulbrinteindvinding’?”

Svar

Finansieringen vil afhænge af, hvordan et konkret projekt med opsamling, transport 
og injektion af CO2 kan etableres. Fremtiden for opsamling af CO2 på kraftværker vil 
afhænge af om teknologien vil blive konkurrencedygtig, da det vil skulle etableres på 
kommercielle vilkår.

Elprisen fastsættes på det nordiske el-marked i konkurrence mellem forskellige el-
produktionsteknologier.

Det er på den baggrund ikke forventningen, at et projekt med opsamling af CO2 på et 
kraftværk vil påvirke forbrugernes og virksomhedernes elpriser nævneværdigt. 
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